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نكته بازی

بایدزلزلهمیشد
مختصات فوتبال ایران بســیار عجیب و غریب است. خبرهایی که 
همه جای دنیا می تواند تبدیل به یک زلزله رســانه ای بزرگ شود و 
همه ارکان فوتبال مملکت را تکان بدهد، اینجا خیلی ساده و آسان 
منتشر می شود و بعضا حتی واکنش چندانی هم به دنبال نمی آورد. 
مثلا اخیرا نامه ای منتشر شده از هدایت ممبینی، دبیرکل فدراسیون 
فوتبال به حراست این مجموعه که نشان می دهد باشگاه استقلال در 
یک نامه به فیفا، بدون اطلاع او از سربرگ و امضای دبیرکل استفاده 
کرده است. معنای ساده این موضوع، قاعدتا »جعل« است که حتما 
هر کجای جهان تبعات بسیار زیادی به دنبال دارد اما تا لحظه تنظیم 
این مطلب نه کسی در استقلال توضیح خاصی داده، نه فدراسیون 
فوتبال دنبال شفاف سازی بوده و نه اساسا اصل ماجرا تأیید و تکذیب 

شده است. شاید هم ما زیادی سختگیریم!

سردارآزموننفسکشید!
بارها در مورد بزرگ نمایی عجیب عملکــرد لژیونرهای ایرانی در 
برخی رسانه ها سخن گفته ایم و شوربختانه این داستان همچنان 
ادامه دارد. کل ماجرا شاید سطحی به نظر برسد و اینکه نهایتا این 
سایت ها دنبال کسب کلیک و درآمد هستند اما نکته اینجاست که 
چنین رویکردی باعث کاهش عطش لژیونرهــای ایرانی و پایین 
آمدن سقف آرزوهای آنها می شود. اینکه هر پاس عرضی و عمقی 
آنها را در حد شاهکار تاریخ فوتبال بالا ببری، نتیجه ای غیراز سیراب 
شدن زودهنگام آن فوتبالیســت ندارد. در آخرین نمونه، سردار 
آزمون که با وجود غیبت دیبالا و لوکاکــو باز هم به ترکیب اصلی 
رم نرسیده بود، از دقیقه63بازی با بولونیا به زمین رفت و شریک 
شکست 2بر صفر تیمش شد اما چه باک؛ بعضی سایت ها دارند از 

نفس کشیدن او هم حماسه می سازند!

الانمتلکانداختی؟
تراکتور در حالی دیروز در آغاز مسابقات هفته سیزدهم لیگ برتر به 
مصاف پیکان رفت که پاکو خمس، سرمربی سرخپوشان تبریزی در 
نشست خبری پیش از این بازی اظهارنظر عجیبی در مورد فعالیت 
نقل وانتقالاتی باشگاه در زمســتان انجام داد. زمانی که از خمس 
پرسیدند آیا لیست بازیکنان مدنظرش را برای نیم فصل تهیه کرده 
یا نه، گفت: »نه، این کار من نیست.« خب اگر انتخاب بازیکن کار 
مربی نباشد، پس کار کیســت؟ هرچند به نظر می رسد این ادعای 
مربی اسپانیایی ریشه در اتفاقات ابتدای فصل دارد؛ زمانی که تیم 
تراکتور بدون نظر خمس بسته شد و او تا مدت ها با طعنه و کنایه از 
این مسئله یاد می کرد. حالا هم احتمالا خمس مشغول همین کار 
است و می گوید کسانی که در تابستان بازیکن گرفتند، در زمستان 

هم این کار را انجام بدهند!

استعفاکردم،پیگیرمنشدند!
 خداداد عزیزی می گوید بعد از پیوستن به کادر قلعه نویی خیلی ها از او

انتقاد کرده اند و بعد از استعفایش هم خیلی ها خوشحال شده اند
امیرحســین اعظمی|   خداداد عزیزی چند روز بعد از بازی تیم ملی 
مقابل ازبکســتان در تاشــکند، تصمیم به کناره گیری از کادر فنی تیم 
ملی گرفت. او بعد از اضافه شدن به جمع مربیان تیم ملی، ارتباطی بسیار 
نزدیک و صمیمی با ستاره های تیم داشت ولی در نهایت به شکل عجیبی 
خداحافظی کرد. جالب اینجا ست که بعد از گذشت چند هفته، عزیزی 
همچنان دوست ندارد در مورد استعفایش، به صورت شفاف صحبت کند. 
با خداداد دقایقی صحبت کردیم و ستاره سابق تیم ملی در این مصاحبه 
تأکید کرد که اگر ایران در جام ملت ها از سد کره جنوبی عبور کند، شانس 

خوبی برای قهرمانی خواهد داشت.

   چند هفته پیش تصمیم به خداحافظی از تیم ملی 
گرفتید و حتی گفتید چون با قلعه نویی تعارف دارید، سخت است 

که او را قانع کنید. بالاخره این جدایی قطعی شد یا می مانید؟
وقتی گفتم که می خواهم بروم، دیگر خبری نشد و کسی هم چیزی نگفت. 

ظاهرا دوستان خوشحال بودند که من رفتم.

   منظورتان قلعه نویی است؟
من استعفا کردم ولی دوستان پیگیر نشدند که چرا رفتم. برخی از بچه های 
تیم ملی ازجمله مهدی طارمی با من تماس گرفتند و گفتند که بچه ها 
دوست دارند شــما به عنوان یک فوتبالیست قدیمی در تیم ملی بمانید. 
رامین رضاییان هم تماس گرفت و از کادر فنی تیم ملی هم آندو، حمید 
مطهری، رحمان رضایی و ســعید الهویی با من تماس گرفتند و هومن 
افاضلی هم در جریان بود. من به خاطر مسائل شخصی مربوط به خودم، 

تصمیم به جدایی گرفتم و  در این مدت ارتباط  خوبی با بچه ها داشتم.

   انتظار داشــتید که قلعه نویی هم با شــما تماس 
می گرفت؟

بالاخره ایشان گرفتاری های خاص خودش را دارد و در آن زمان هم درد 
کلیه داشت. من با صحبت های آقای قلعه نویی به تیم ملی رفتم و حتی 
نپرسیدم مشاور چیست، چون تمام هدفم این بود که به تیم ملی کمک 
کنم. در آن مدت مطبوعات روی این موضوع مانور کردند که من ارتباطی 
نزدیک و صمیمی با بازیکنان داشتم. واقعا هم همینطور بود ولی احساس 
می کنم برخی از این ارتباط و صمیمیت خوشحال نبودند. این احساس من 

است و شاید هم اشتباه می کنم.

   بعد از اینکه   از تیم ملی رفتید، جمله عجیبی گفتید. 
اینکه برخی از قلعه نویی خوششان نمی آید و از من انتقاد می کنند 

که چرا به تیم ملی رفتم. در این مورد توضیح بیشتری می دهید؟

وقتی بحث حضور من در تیم ملی رســانه ای شد، خیلی از 
همدوره ای های امیر قلعه نویــی، خیلی از همدوره ای های 
خودم و حتی برخی که الان هم درگیر فوتبال هســتند با 
من تماس گرفتند و ناراحت بودند که چرا به تیم ملی رفتم. 
شاید برخی حرف ها  و دلایل آنها هم برای من قابل قبول 
نبود و تنها هدفم برای رفتن به تیم ملی هم کمک به این 
تیم بود. وقتی هم استعفا کردم، خیلی ها تماس گرفتند 
و گفتند که ما خوشحالیم که دیگر در تیم ملی نیستی. 
برای من عجیب اســت که چرا برخی علیه قلعه نویی 

جبهه می گیرند.

   این نســل از بازیکنان تیم ملی، در 
2جام ملت ها ناکام بودند و در 3جام جهانی هم 
اتفاق بزرگی را رقم نزدند. قهرمان نشدن در جام 
ملت ها، ناکامی بزرگی برای آنها محسوب می شود؟

5دهه است که در آسیا قهرمان نمی شویم و اگر هم در 
این جام قهرمان نشویم، نباید به آنها ایراد گرفت. یک عده 
می گویند این تیم پرستاره است و باید قهرمان شود، این 
حرف  ظلم به تیم ملی است. ما نباید بچه ها را تحت فشار 
بگذاریم و باید اجازه دهیم در آرامش کارشــان را انجام 
دهند. شما به مسیر و سرعت پیشرفت ژاپن و کره جنوبی 
نگاه کنید، به کارهایی که عربستان کرده توجه کنید، آیا 

می توانیم خودمان را با آنها قیاس کنیم؟  تنها مشکل ما تقابل با کره جنوبی 
است؛ اگر این تیم را در یک چهارم نهایی شکست بدهیم، می توانیم به فینال 

برویم و آنجا شانس قهرمانی داشته باشیم.

    در مورد دربی و حاشیه هایش چه صحبتی دارید؟
من در دربی کلن آلمان و دربی مشهد بازی کرده ام ولی دربی تهران را تجربه 
نکرده ام. زیاد نمی توانم در مورد این بازی صحبت کنم ولی این بازی کیفیت 

فنی خوبی نداشت و فقط 2صحنه پنالتی و 2شوت از عالیشاه دیدیم.

    برخی  سپاهان را شانس اول قهرمانی می دانند. نظر 
شما چیست؟

سپاهان روی کاغذ نسبت به استقلال و پرسپولیس شرایط بهتری دارد. این 
دو تیم با کمبود بازیکن مواجه هستند ولی سپاهان آنقدر بازیکن دارد که 
سرمربی این تیم نمی داند ترکیب 11نفره را چگونه انتخاب کند. استقلال 
و پرسپولیس هم پول دارند ولی برایم عجیب است چطور سپاهان این همه 

بازیکن خوب گرفت.

   می گویید چرا از تیم ملی 
رفتید؟

دوســت ندارم در مــورد این موضوع 
صحبت کنم. تیم ملی مســابقات 
جام ملت های آسیا را در پیش دارد 
و من امیدوارم که این تیم قهرمان 
شود. از خط دروازه تا خط حمله، 
بازیکنانی داریم کــه از لحاظ 
فوتبالی، فنــی، اخلاقی و ادب 
واقعا فوق العاده هستند. به خاطر 
این بچه ها، آرزو می کنم که تیم 
ملی قهرمان شود. این بازیکنان 
لیاقتش را دارند که یک موفقیت 

بزرگ به دست بیاورند.

   بعــد از تســاوی با 
ازبکســتان، گفتید که تیم ملی 
یک نیمه بد داشت و مصدومیت قدوس 
هم برنامه های تیم ملی را به هم ریخت.  
برخی رسانه ها  گفتند صحبت های شما 
به مذاق برخی از اعضای کادر فنی تیم 
ملی خوش نیامده است. در این 

خصوص صحبت می کنید؟
اگر من مشاور هستم، باید نظرم 
را بگویم و اگر هم به مذاق دیگران 
خوش نیاید، مشــکل خودشان 
اســت. بعید می دانم این موضوع 
صحت داشته باشد که اعضای کادر 
فنی ناراحت شده باشند، در ضمن قرار 
نیست من پاچه خوار و مجیزگو باشم. 
خیلی ها گفتند امیر قلعه نویی به این دلیل 
خداداد را آورده که از تیم ملی انتقاد نکند ولی 
این گفته ها درست نبود. ایشان با من صحبت 
کرد و گفت در لیگ که چندبار مقابل من قرار 
گرفته، دیده که تیم هایم خوب فوتبال بازی 
می کنند. سرمربی تیم ملی از من خواست که 
کمک کنم و وقتی کسی حرفی به من می زند 
برایم سند است. من اگر خودم هم سرمربی 
تیم ملی باشــم و تیمم بد بازی کند، خودم 
می گویم که بد بازی کردیم. مردم هم فوتبال 

را می فهمند و همه  چیز را می دانند.

   فکر می کنید احمد نوراللهی 
دوباره به تیم ملی دعوت شود؟

امیدوارم که دعوت شود.


